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Rada Miejska w Kazimierzy Wielkiej 

Radni-Sesja 

Protokół VII/2024 

VII sesja Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej w dniach 10 września 2024 - 10 września 2024 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej 

Obrady rozpoczęto 10 września 2024 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 10:13 dnia 10 września 2024 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych Rady Miejskiej. 

Obecni: 

1. Rafał Gabryś 

2. Paweł Kasiak 

3. Piotr Klimczyk 

4. Jerzy Koziara 

5. Iwona Latos 

6. Lucjan Małek 

7. Marcin Michalec 

8. Stanisław Nawrot 

9. Andrzej Nocoń 

10. Stanisław Nowak 

11. Wacław Piwudzki 

12. Jacek Skopowski 

13. Janusz Wątek 
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14. Wioletta Wójcik 

15. Marek Zwolański 

1. Otwarcie obrad. 

Obrady VII sesji Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej rozpoczęły się o godzinie 8.30. Otworzyła je  

i poprowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej – Wioletta Wójcik. Na wstępie powitała radnych Rady 

Miejskiej oraz pozostałych zebranych, tzn. Burmistrza Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej – Adama 

Bodziocha, sekretarza gminy – Rafał Stokłosę, Panią Skarbnik – Agnieszkę Gaik, naczelników wydziałów 

Urzędu Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej, dyrektorów jednostek organizacyjnych, przedstawiciela 

Stowarzyszenia Na Rzecz Ochrony Środowiska Gminy Kazimierza Wielka, Panie i Panów sołtysów oraz 

wszystkich oglądających teletransmisję.  

2. Stwierdzenie kworum. 

Przewodnicząca posiedzenia stwierdziła, ze w VII sesji Rady Miejskiej uczestniczy 14 radnych. Nieobecny 

radny Piotr Klimczyk sygnalizował swoją nieobecność. Ilość obecnych radnych stanowi kworum,  

co oznacza, że podjęte uchwały i wszelkie postanowienia będą prawomocne.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Wniosek Burmistrza Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej, by do porządku obrad dodać punkt: Uchwała  

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Publicznym Żłobku Samorządowym w Kazimierzy 

Wielkiej  (...) oraz wysokości maksymalnej opłaty za wyżywienie. 

Głosowano w sprawie 

Dodanie do porządku obrad punktu: Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w Publicznym Żłobku Samorządowym w Kazimierzy Wielkiej  (...) oraz wysokości maksymalnej opłaty za 

wyżywienie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 
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ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 

 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 

4. Zgłoszenie uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej (Protokół  Nr V z dn. 

31.07.2024 r., Nr VI z dn. 21.08.2024 r.). 

Nie wniesiono uwag do treści protokołów spisanych w dniu 31.07.2024 oraz 21.08.2024 r. Przewodnicząca 

posiedzenia ogłosiła, ze protokół Nr V oraz protokół Nr VI został przyjęty bez uwag. 

5. Informacja Burmistrza o bieżącej pracy między  sesjami. 

Referuje: Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej - Adam Bodzioch: w dniu 4 września 2024 r. 

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej podpisał zarządzenie w sprawie przeprowadzenia 

wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach na terenie gminy Kazimierza Wielka. Terminarz wyborów 

zostanie przekazany sołtysom podczas dzisiejszej sesji. Pierwszy dzień wyborów przypada na dzień 23 

września 2024 r. Z harmonogramu wynika, że w ciągu 10 dni wybory się zakończą. Burmistrz dodał, że 

obecna kadencja sołtysów była prawdopodobnie najdłuższa kadencja sołtysów.  

Podpisano umowy z dwoma wykonawcami na cztery zadania: na modernizację dróg z tzw. 

„powodziówek”, jest to dotacja celowa z MSWiA. Na przeciwdziałanie skutkom klęsk żywiołowych udało 

się pozyskać blisko 2 mln. zł. Do tego Gmina musi dołożyć 20% własnych środków, czyli w tym przypadku 

około 400 tys. zł. Dofinansowanie, o którym mowa dotyczy: ulicy Budzyńskiej w Kazimierzy Wielkiej, drogi 

w Cudzynowicach (Topolska), w Podolanach i Zysławicach.  

Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa nosi się z zamiarem zmiany lokalizacji. Burmistrz 

zaproponował dwa obiekty: po byłej szkole w Cudzynowicach oraz po byłym gimnazjum. ARiMR 

zainteresowana jest tym drugim obiektem. Ze strony Gminy pojawiła się daleko idąca propozycja, by  

w Kazimierzy Wielkiej, w mieście powiatowym, skumulować wszystkie jednostki obsługujące rolnictwo  

i utworzyć Centrum Obsługi Rolnictwa. Temat jednak jest trudny, ponieważ generuje koszty. W budynku 

po gimnazjum znajdują się dzieci z ukraińskiego Domu Dziecka. Koszty związane z remontem na ten cel 

Gmina Kazimierza Wielka otrzymała od Wojewody Świętokrzyskiego. Aby przyjąć ARiMR należałoby 

dokonać dwóch remontów, tj.: adaptacji pomieszczeń dla ARiMR oraz adaptacji pomieszczeń na innym 

piętrze dla dzieci z Domu Dziecka. Jest propozycja, byśmy z własnych środków adaptowali obiekt dla 

ARiMR, a następnie przez 10 lat moglibyśmy odbierać tą kwotę w czynszu. To rozwiązanie finansowej jest 
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aktualnie dl naszej Gminy niemożliwe do realizacji. Może się okazać, że alternatywą będzie lokal 

zaproponowany przez Starostwo Powiatowe.  

Burmistrz wspomniał, ze szybkimi krokami zbliża się zima. W związku z tym Prezes Przedsiębiorstwa 

Komunalnego podjął rozmowy, by działania Spółki wzmocnić dwoma pojazdami – samochód i ciągnik. 

Pani Burmistrz zaznaczył konieczność zwołania komisji problemowych z uwagi na konieczność podjęcia 

ważnych decyzji. Dużym problemem są miejsca parkingowe w Kazimierzy Wielkiej. Problem z miesiąca na 

miesiąc narasta.  

Radny Stanisław Nowak: w związku z planami związanymi z ARiMR – idziemy w kierunku uzdrowiska, czy 

ten budynek nie będzie potrzebny na ten cel? Lokalizacja w Cudzynowicach – zdaniem radnego – byłaby 

dobrym rozwiązaniem. Ponadto zaznaczył, że Rada Miejska również powinna partycypować w tego typu 

decyzjach. 

Burmistrz MiG – Adam Bodzioch: podziękował za te uwagi. Przyznał, że co do lokalizacji ARiMR ma 

podobne odczucia dlatego nie ulega pośpiechowi. Poprosił, by na komisjach stałych wspólnie wypracować 

optymalne stanowisko. 

Rozpoczęła się ceremonia wręczenia podziękowań sołtysom i przewodniczącym Zarządów Osiedli  

w związku z zakończeniem kadencji 2019-2024. Podziękowania wręcza Przewodnicząca Rady Miejskiej oraz 

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej. Panie Sołtyski, Panowie Sołtysi odbierają Podziękowanie  

i pozują do pamiątkowej fotografii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej podziękowała wszystkim za trud włożony w pełnienie społecznej służby 

oraz życzyła powodzenia tym, którzy w zbliżających się wyborach ubiegać się będą o mandat sołtysa.  

6. Informacja Przewodniczących o pracach komisji między sesjami. 

Referuje: Zastępca Przewodniczącego komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Marek Zwolański: w dniu 5 

września 2024 roku odbyło się pierwsze posiedzenie komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja 

obradowała w pełnym, pięcioosobowym składzie. Podczas posiedzenia rozpatrywano skargę na uchwałę 

Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Glinianka 

Łyczakowska”.  Skarga została wniesiona do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach za 
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pośrednictwem Rady Miejskiej. Rozpatrywano także petycję dotyczącą wykluczenia komunikacyjnego 

mieszkańców Chruszczyny Wielkiej.  

Referuje: Przewodniczący komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego - Rafał Gabryś: w dniu 

10 września 2024 roku odbyło się pierwsze posiedzenie komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju 

Gospodarczego. Głównym punktem obrad było opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w Publicznym Żłobku Samorządowym w Kazimierzy Wielkiej  

prowadzonym przez Gminę Kazimierza Wielka oraz wysokości maksymalnej opłaty za wyżywienie. Projekt 

uchwały został zreferowany przez Panią Martę Dziulę – Dyrektora ZAS-u. Opiniowano także uchwałę  

w sprawie powołania komisji uzdrowiskowej.  

7. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Kazimierza Wielka na 2024 rok. 

Referuje: Skarbnik Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej - Agnieszka Gaik:  w uchwale budżetowej na 2024 rok 

wprowadza się konieczne zmiany poprzez zwiększenie dochodów budżetu gminy o kwotę – 677 940,00 zł w tym 

m.in. w następujących działach: Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01044 – 20 000,00 zł środki na dofinansowanie 

własnych inwestycji, Transport –  wpływy z opłat – 2 300,00 zł, Gospodarka mieszkaniowa – zmniejszenie 

dochodów w związku z mniejszą ich realizacją  z tytułu opłat za trwały zarząd -17 000,00 zł,  opłat  z tytułu 

wieczystego użytkowania nieruchomości – 50 000,00 zł, wpływy z różnych opłat – 20 000,00 zł, wpływy z najmu  

i dzierżawy składników majątkowych – 20 000,00 zł, wpływy z usług i innych dochodów – 20 000,00 zł. Rozdział 

70095 kwota 800 000,00 zł środki z tytułu rozliczenia inwestycji za 2023 rok dotycząca „Rewitalizacji miasta”. 

Dział Administracja publiczna – wpływy z różnych dochodów -2 500,00 zł, Dochody z podatków i opłat – 

zmniejszenie z związku z mniejszymi wpływami do budżetu, tj. wpływy z podatku od działalności gospodarczej 

osób fizycznych -12 000,00 zł, podatek od środków transportowych od osób prawnych – 10 000,00 zł, od osób 

fizycznych – 12 000,00 zł, Kultura i ochrona dziedzictwa  narodowego – wpływy z otrzymanych darowizn 

15 000,00 zł. 

Ponadto zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę – 677 940,00 zł w tym m.in. w następujących działach: 

Infrastruktura sanitacyjna wsi – 20 000,00 zł zwiększenie dofinansowania do inwestycji „Budowa przydomowych 

oczyszczalni”, Gospodarka mieszkaniowa – zmiana zmniejszenie wydatki bieżące 9 000,00 zł fundusz sołecki 

Zagórzyce oraz 14 000,00 zł fundusz sołecki Gorzków  i przeniesienie do inwestycji,  Administracja publiczna –   

składka członkowska 1 500,00 zł do Lokalnej Organizacji Turystycznej „Moc Ponidzia”, ZOEAS zakup usług – 

35 000,00 zł, Bezpieczeństwo  publiczne – zakup energii dla OSP 6 000,00 zł, zakup usług zdrowotnych  3 000,00 

zł, zakup materiałów 10 500,00 zł, ekwiwalenty dla strażaków 10 000,00 zł. Zakup towarów  
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w ramach pomocy osobom z Ukrainy 4 140,00 zł. Dział  Oświata i wychowanie – korekty planu dot. wynagrodzeń 

nauczycieli, pochodnych w związku z rozpoczęciem nowego roku szkolnego 2024/2025. Korekty planu wewnątrz 

rozdziałów tego działu. Zmniejszenie planu dotacji podmiotowych: w rozdziale dot. szkół podstawowych – 

24 765,00 zł i w rozdziale dot. oddziałów przedszkolnych - 33 034,00 zł w „Szkole Twórczej” w Cudzynowicach  

w związku z zaprzestaniem prowadzenia jej przez stowarzyszenie z dniem 31.08.2024 roku. Dział Pomoc 

Społeczna – pomoc w zakresie dożywiania – 100 000,00 zł, środki zmniejszone i przeniesione do innych działów 

budżetu w związku z bieżącymi korektami i potrzebami analiz wydatków, Kultura i ochrona dziedzictwa – korekta 

wydatki bieżące fundusz sołecki Zięblice – 23 280,58 zł oraz fundusz sołecki fundusz sołecki Dalechowice – 

19 633,76 zł, fundusz sołecki Chruszczyna Mała – 19 690,05 zł i przeniesienie do wydatków inwestycyjnych. 

Nie zgłoszono pytań do uchwały. 

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Kazimierza Wielka na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 
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Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/43/2024 w sprawie zmian w budżecie gminy 

Kazimierza Wielka na 2024 rok została podjęta w treści stanowiącej załącznik do protokołu.  

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-

2039. 

Referuje: Skarbnik Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej - Agnieszka Gaik: w związku ze zmianami uchwały 

budżetowej, konieczne są zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimerza Wielka na lata 2024-

2039. Zmiany, o których mowa, dotyczą Załącznika Nr 1 (WPF), w którym  dokonano urealnienia wartości 

planu dochodów i wydatków zgodnie z treścią zmienionej uchwały budżetowej na 2024 rok. Zmiana 

dochodów majątkowych w związku z refundacją środków UE za 2023 rok i rozliczeniem projektu 

„Rewitalizacja miasta”. Zmiany wydatków majątkowych, tj. zwiększenia w związku z korektami wniosków 

funduszu sołeckiego w 2023 roku. 

W dniu 30.08.2024 roku Związek Międzygminny „Nidzica” w Kazimierzy Wielkiej poinformował gminę  

i wykazano stany zobowiązań w udziale gminy Kazimierza Wielka w poz. 10.4 WPF zgodnie  

z pismem dane: w 2024 roku – 6 866,28 zł, w 2025 roku – 44 204,86 zł, w 2026 roku -607 024,12 zł,  

w 2027 roku 94 424,12 zł, w 2028 roku – 94 424,12 zł, w 2029 roku – 94 424,12 zł, w 2030 roku – 

94 424,12 zł, w 2031 roku -94 424,12 zł, w 2032 roku – 94 424,12 zł, w 2033 roku – 80 698,30 zł, w 2034 

roku – 66 959,01 zł, w 2035 roku – 16 739,74 zł. Natomiast w Załączniku Nr 2 „Przedsięwzięcia” 

wprowadza się zmiany dotyczące następującej pozycji: „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Kazimierza Wielka” w 2024 roku kwota 1 496 240,00 zł, 

 

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-

2039. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 
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Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/44/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-2039 została przyjęta. Treść uchwały stanowi załącznik 

do protokołu. 

9. Uchwała w sprawie powołania Komisji Uzdrowiskowej oraz określenia przedmiotu jej działania i składu 

osobowego. 

Referuje: Sekretarz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej - Rafał Stokłosa: projekt przedłożonej uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu komisji Finansowej w dniu 10 września 2024 roku. Komisja 

uzdrowiskowa jest organem opiniodawczo – doradczym Rady Miejskiej w sprawach dotyczących 

uzdrowiska oraz obszaru ochrony uzdrowiskowej. Do zadań komisji uzdrowiskowej należy w szczególności: 

opiniowanie projektu operatu uzdrowiskowego, opiniowanie projektu statutu uzdrowiska lub statutu 

obszaru ochrony uzdrowiskowej, opiniowanie projektu miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego obejmujących tereny wchodzące w skład stref ochronnych, opiniowanie gminnych 

programów ochrony środowiska, opiniowanie projektów programów zamierzeń inwestycyjnych gminy 

dotyczących obszaru uzdrowiska oraz obszaru ochrony uzdrowiskowej. W skład Komisji Uzdrowiskowej 

powołuje się następujących radnych: Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Wioletta Wójcik, Wacław 

Piwudzki, Rafał Gabryś, Marek Zwolański. Są to radni, których okręg wyborczy znajduje się na terenie 

obszaru ochrony uzdrowiskowej, czyli na terenie strefy A, B i C.  
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Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do każdego z radnych wskazanych w treści uchwały i obecnych na 

Sali obrad z zapytaniem, czy wyraża zgodę na udział w komisji Uzdrowiskowej. Wszyscy radny wyrazili 

zgodę. 

Sekretarz MiG – Rafał Stokłosa: poinformował, że przed sesją Rady Miejskiej kontaktował się z radnym 

Piotrem Klimczykiem, który również wyraził zgodę na udział w komisji Uzdrowiskowej.  

Radny Marek Zwolański: czy jest to komisja stała, czy doraźna? 

Przewodnicząca posiedzenia: doraźna. 

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie powołania Komisji Uzdrowiskowej oraz określenia przedmiotu jej działania i składu 

osobowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 
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Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/45/2024 w sprawie w sprawie powołania Komisji 

Uzdrowiskowej oraz określenia przedmiotu jej działania i składu osobowego została przyjęta w treści 

stanowiącej załącznik do protokołu.  

10. Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Kazimierza 

Wielka położonych w obrębie Podolany. 

Referuje: Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Rolnictwa - Maria Szot: przedmiotem uchwały jest wyrażenie 

zgody na zbycie nieruchomości będących własnością Gminy Kazimierza Wielka, położonych w obrębie 

Podolany, oznaczonych numerami ewidencyjnymi 30/2 o pow. 0,0083 ha oraz 31 o pow. 0,0800 ha. Działki 

te obecnie stanowią zasób Gminy, nie są użytkowane i mogą zostać zbyte. Według ewidencji gruntów  

i budynków działka oznaczona numerem 30/2 stanowi użytek dr – drogi, natomiast działka 31 stanowi 

użytek N – nieużytki. Zgodnie ze studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego działki 

oznaczone numerami ewidencyjnymi 30/2 oraz 31 położone w Podolanach obejmują obszar  

o przeznaczeniu teren zabudowy wielofunkcyjnej (zagrodowej lub/i mieszkaniowej jednorodzinnej)  

z usługami podstawowymi. W dniu 03.10.2023 roku do Urzędu Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej 

wpłynął wniosek osoby fizycznej dotyczący chęci nabycia działki oznaczonej numerem ewidencyjnym 31 

położonej w miejscowości Podolany. Po przeanalizowaniu dostępnych materiałów oraz konsultacjach  

z wydziałem Infrastruktury i Inwestycji ustalono, że przy sprzedaży działki, na którą został złożony wniosek 

część drogi wewnętrznej stanowiącej własność Gminy oznaczonej numerem 30 staje się zbędna i nie 

będzie wykorzystywana w celu dojazdu. W związku z powyższym został wykonany przez uprawnionego 

geodetę podział w/w działki, w którym wydzielono część z przeznaczeniem do zbycia razem z działką 

numer 31. 

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Kazimierza 

Wielka położonych w obrębie Podolany. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 
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ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/46/2024 w sprawie sprzedaży nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Kazimierza Wielka położonych w obrębie Podolany została 

przyjęta w treści, która stanowi załącznik do protokołu.  

11. Uchwała w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości oznaczonych numerami  ewidencyjnymi 942/11 i 

942/13 położonych  w obrębie Kazimierza Wielka. 

Referuje: Naczelnik Wydziału Nieruchomosci i Rolnictwa - Maria Szot: przedmiotem uchwały jest wyrażenie 

zgody na odpłatne nabycie od osób fizycznych do gminnego zasobu, prawa własności nieruchomości 

gruntowych położonych w Kazimierzy Wielkiej. Właściciele działek oznaczonych numerami ewidencyjnymi 

942/5 i 942/6 wystąpili do Burmistrza Miasta i Gminy Kazimierza Wielka z pismem,  

w którym wyrazili chęć sprzedaży części z nieruchomości na których znajduje się droga. Upoważniony 

geodeta wykonał podział geodezyjny działek o numerach ewidencyjnych: 942/5 w wyniku którego 

powstały nowe nieruchomości oznaczone numerami ewidencyjnymi 942/10 i 942/11, działka numer 

942/11  zostanie przekazana odpłatnie na rzecz Gminy Kazimierza Wielka, 942/6 w wyniku którego 

powstały nowe nieruchomości oznaczone numerami ewidencyjnymi 942/12 i 942/13, działka numer 

942/13 zostanie przekazana odpłatnie na rzecz Gminy Kazimierza Wielka.  

Głosowano w sprawie 
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Uchwała w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości oznaczonych numerami  ewidencyjnymi 942/11 i 

942/13 położonych  w obrębie Kazimierza Wielka. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/47/2024 w sprawie odpłatnego nabycia 

nieruchomości oznaczonych numerami  ewidencyjnymi 942/11 i 942/13 położonych  w obrębie Kazimierza 

Wielka została przyjęta w treści stanowiącej załącznik do protokołu.  

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony do 1 roku 

(dot. dz. Nr 2605). 

Referuje: Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Rolnictwa - Maria Szot: uchwała dotyczy wyrażenia zgody na 

zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy gruntu o powierzchni 16 m² na działce 

ewidencyjnej 2605 w Kazimierzy Wielkiej, stanowiącej własność Gminy Kazimierza Wielka na podstawie 

Decyzji Wojewody Świętokrzyskiego. 

Głosowano w sprawie 
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony do 1 roku 

(dot. dz. Nr 2605). 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/48/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony do 1 roku została przyjęta jednogłośnie w treści, która 

stanowi załącznik do protokołu.  

13. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Publicznym Żłobku Samorządowym  

w Kazimierzy Wielkiej  prowadzonym przez Gminę Kazimierza Wielka oraz wysokości maksymalnej opłaty za 

wyżywienie. 

Referuje: Dyrektor ZEAS-u - Marta Dziula: przedstawiła treść uchwały zaznaczając, że została ona 

pozytywnie zaopiniowana na posiedzeniu komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego w dniu 

10.09.2024 r. Propozycja wprowadzenia zmiany wysokości opłaty za pobyt dziecka w Publicznym Żłobku 

Samorządowym w Kazimierzy Wielkiej, podyktowana jest znacznym wzrostem kosztów funkcjonowania 

placówki. Zaproponowaną w niniejszej Uchwale opłatę w wysokości 1 500 zł ustalono w oparciu  
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o szczegółową analizę wydatków poniesionych na utrzymanie Publicznego Żłobka Samorządowego  

w Kazimierzy Wielkiej w roku poprzednim. Z kalkulacji wynika, że koszt pobytu jednego dziecka w Żłobku  

w roku 2023 kształtował się na poziomie blisko 2400 zł miesięcznie, a z uwagi, iż w roku 2024 nastąpił 

znaczący wzrost kosztów, jak choćby wzrost wynagrodzenia pracowników, cen  usług czy opłat za media, 

koszt pobytu jednego dziecka w Żłobku  w okresie od I do VI 2024 roku wzrósł do ok. 2 700 zł, gdzie prawie 

70% tej kwoty zostało pokryte z budżetu Gminy.  

 

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Publicznym Żłobku Samorządowym  

w Kazimierzy Wielkiej  prowadzonym przez Gminę Kazimierza Wielka oraz wysokości maksymalnej opłaty 

za wyżywienie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 
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Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/49/2024 w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

pobyt dziecka w Publicznym Żłobku Samorządowym w Kazimierzy Wielkiej  prowadzonym przez Gminę 

Kazimierza Wielka oraz wysokości maksymalnej opłaty za wyżywienie została przyjęta w treści stanowiącej 

załącznik do protokołu. 

14. Uchwała w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej Nr 

XCIV/700/2024 z dnia 26 marca 2024 roku w sprawie utworzenia użytku ekologicznego „Glinianka 

Łyczakowska”. 

Referuje: Zastępca Przewodniczącego komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Marek Zwolański: odczytał treść 

uchwały wypracowanej na posiedzeniu komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 5 września 2024 r. 

Uchwała wskazuje na niezasadność skargi złożonej przez Przedsiębiorstwo Ceramiki Budowlanej i takie 

stanowisko Rady Miejskiej przekazuje się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach. 

Radny Janusz Wątek: przypomniał, że uchwałę o ustanowieniu użytku ekologicznego podejmowano na 

skutek stanowiska przedstawionego przez Urbanistę (Nitecki). Pan Urbanista poinformował radnych, że 

Rada Miejska może użytek ekologiczny ustanowić na prywatnym terenie. 

Radny Stanisław Nowak: przedstawiciele firmy, która teraz zaskarżyła uchwałę, podczas spotkania na 

terenie gliniaka w Łyczakowie, powiedzieli, ze choćby powstał użytek ekologiczny, to ten teren nie zostanie 

oddany za darmo.  

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę na uchwałę Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej Nr 

XCIV/700/2024 z dnia 26 marca 2024 roku w sprawie utworzenia użytku ekologicznego „Glinianka 

Łyczakowska”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 
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Rafał Gabryś, Paweł Kasiak, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Marcin Michalec, Stanisław Nawrot, 

Andrzej Nocoń, Stanisław Nowak, Wacław Piwudzki, Jacek Skopowski, Janusz Wątek, Wioletta Wójcik, 

Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Klimczyk 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VII/50/2024 w sprawie udzielenia odpowiedzi na 

skargę na uchwałę Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej Nr XCIV/700/2024 z dnia 26 marca 2024 roku  

w sprawie utworzenia użytku ekologicznego „Glinianka Łyczakowska” została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

15. Sprawozdanie z realizacji zadań oraz wykonania budżetu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Kazimierzy Wielkiej za rok 2023. 

Referuje: Dyrektor MGOPS - Edyta Molo: szczegółowo przedstawiła sprawozdanie z działalności 

Ośrodka dotyczące realizacji zadań oraz wykonania budżetu gminy w działach 851, 852, 853 i 855 –  za 

okres I – XII 2023 r. wskazując przy tym na szerokie spektrum zadań będących w kompetencji Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Sprawozdanie przedstawione przez Panią Dyrektor zostało przekazane radnym Rady 

Miejskiej oraz znajduje się w Biurze Rady Miejskiej.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej – Adam Bodzioch: w sprawozdaniu przestawiono tematy 

ważne i bardzo trudne społecznie. Dynamika zmian zadań opieki społecznej jest niezwykle intensywna. 

Podkreślił, że większość środków przeznaczonych na te zadania – choć oczywiście nie wszystkie – to środki 

Gminy. Burmistrz podzielił się refleksją; w roku 90. W opiece społecznej pracowało 5-6 osób. Obecnie jest 

tych osób o wiele więcej (35 osób na etat i 33 osoby na umowy zlecenie). To świadczy o dużej potrzebie 

społecznej. Dużą pomoc Gmina uzyskuje od Hospicjum św. Brata Alberta W Busku-Zdroju.  
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Nie stwierdziwszy uwag ze strony Wysokiej Rady przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że Sprawozdanie  

z realizacji zadań oraz wykonania budżetu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kazimierzy 

Wielkiej za rok 2023 zostało przyjęte bez uwag. 

 

16. Sprawy różne, wolne wnioski. 

Radny Stanisław Nowak: nawiązał do zadanego na poprzednich posiedzeniach pytania dotyczącego źródeł 

i koty finansowania drogi w miejscowości Wojsławice.  

Przewodnicząca posiedzenia: odpowiedź zostanie udzielona po powrocie Zastępcy Burmistrza z urlopu. 

Radny Marek Zwolański: mieszkańcy ulicy Konstytucji 3 Maja domagają się spotkania z Panem 

Burmistrzem w sprawie remontu tejże ulicy. Tam prace postępują, wykonywane są chodniki i rodzi się 

pytanie: co z łącznikami? Ponadto dużym problemem jest to, że po godzinie 22 w Kazimierzy odbywają się 

wyścigi motocykli i samochodów. Odbywa się to bardzo głośno. Poddał pod rozwagę, czy nie należy 

zainstalować progów zwalniających na ul. Kolejowej, ul. Krótkiej i Głowackiego. Tą trasą pjazdy kierują się 

na obwodnicę, gdzie rozpoczynają się wyścigi.  

Burmistrz Miasta i Gminy – Adam Bodzioch: prace na ulicy Konstytucji zaplanowane są w cyklu 

wieloletnim. Jeśli chodzi o spotkanie z mieszkańcami, to ono odbędzie się po ustaleniu terminu. W tym 

celu burmistrz zaprosił radnego do gabinetu, by taki termin wspólnie ustalić, zaznaczając przy tym, że  

z ludźmi warto i trzeba rozmawiać. Jeśli chodzi o rajdy po Kazimierzy Wielkiej, to one dzieją się po 

godzinie 22. Są one głośne, więc Policja o nich wie. Burmistrz zadeklarował jednak, ze po raz kolejny 

przekaże Policji  informacje o tym zjawisku. Innym sposobem jest montaż progów zwalniających, co jest 

rozłożone w czasie. Burmistrz opowiedział się jednak za tym pierwszym, wspomnianym przez siebie, 

rozwiązaniem. 

Radny Stanisław Nowak: zwrócił uwagę na pewną prawidłowość: budowa asfaltu, wyścigi, budowa progów 

zwalniających. Zauważył, że na swoim terenie stosuje montaż znaków ograniczających prędkość. Budowa 

progu zwalniającego to duży koszt (około 6 tys. zł.), natomiast montaż znaku jest prostszy i tańszy. 

Podkreślił jednak, ze takie rajdy samochodowe, to powód do interwencji Policji. Zaznaczył, że nie 

przychyla się do inicjatywy montażu progów zwalniających.  
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Radny Janusz Wątek: w związku z tym, że w Kwartalniku Kazimierskim zamieszczony jest wywiad  

z Przewodniczącą Rady Miejskiej oraz Burmistrzem Miasta i Gminy, zwrócił się z zapytaniem: czy radni 

również mogliby się wypowiedzieć. Radny Wątek dodał, że sam byłby zainteresowany możliwością 

wypowiedzi do Kwartalnika. Kolejne pytanie dotyczyło planowanej budowy wodociągu w Łyczakowie: czy 

mieszkańcy zamieszkujący w sąsiedztwie gliniaka wystąpili o budowę wodociągu? Kto wystąpił o budowę 

wodociągu. 

Burmistrz Miasta i Gminy: sprawdzi, kto wystąpił o budowę wodociągu.  

Przedstawiciel Stowarzyszenia „Mała Ojczyzna” – Jerzy Postawka: pracując nad sprawą gliniaka  

w Łyczakowie natrafił na sprostowanie Burmistrza dotyczące Decyzji środowiskowej w tej sprawie. 

Chciałby się do tego odnieść z tej racji, że – jego zdaniem – opinia publiczna i radni są wprowadzani  

w błąd w tej ważnej sprawie. Z mocą podkreślił, że Decyzja o odmowie wydania decyzji podpisana przez 

Burmistrza jest równoznaczna z przyzwoleniem na wykonanie inwestycji. Burmistrz nie wydał Decyzji 

odmownej lecz odmówił wydania decyzji. W decyzji wskazuje się, że planowane przedsięwzięcie nie 

będzie składowiskiem odpadów, lecz polegać będzie na odzysku odpadów poza instalacjami, czyli – jak to 

interpretuje Przedstawiciel Stowarzyszenia – nieszkodliwy recykling, który nie wymaga Decyzji 

środowiskowej. Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło w całości Decyzję Burmistrza. W ślad za 

tym inwestor zaskarżył do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego decyzję SKO domagając się 

utrzymania w mocy Decyzji Burmistrza, ponieważ jest ona korzystna dla inwestora. Burmistrz w swoich 

wypowiedziach powtarza, ze wszystko jest procedowane zgodnie z prawem i wydana Decyzja o odmowie 

wydania Decyzji nie jest jednoznaczna ze zgodą na realizację przedsięwzięcia. Przedstawiciel 

Stowarzyszenia zarzucił Burmistrzowi, że ten nie zatrudnił żadnego specjalisty, chociaż specjaliści zgłaszali 

gotowość do pracy. Przedstawiciel Stowarzyszenia przerywał swoją wypowiedź włączając nagrania  

z wywiadu udzielonego przez Burmistrza Miasta i Gminy  w lipcu 2023 roku, w którym wskazuje się,  

że jednym ze środków zapobiegających powstaniu tej inwestycji w Łyczakowie jest poszerzenie strefy 

uzdrowiskowe. To się jednak nie wydarzyło.  

Przewodnicząca posiedzenia: podziękowała Przedstawicielowi Stowarzyszenia za wypowiedź zaznaczając, 

że każdy ma 5 minut na wypowiedź, natomiast wypowiedź Pana Postawki trwa 8 minut.  

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej – Adam Bodzioch: odnosząc się do słów przedmówcy 

stanowczo stwierdził, że nie miał, nie ma i nie będzie miał zamiaru mówienia nieprawdy. Zawsze 
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powtarzał, ze w tej sprawie dokonuje się działań wielokierunkowych. Była mowa o poszerzeniu strefy 

uzdrowiskowej, lecz to wymaga czasowych obwarowań. Jeśli chodzi o ekspertów, to ze strony Gminy 

eksperci byli i są. Działania wielokierunkowe się cały czas odbywają: ustanowiono użytek ekologiczny, 

finalizowane są prace nad zmianą miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego. Co do Decyzji 

środowiskowych: jeśli sprawa nabrała biegu administracyjnego, to Burmistrz nie będzie się wypowiadał. 

Obowiązkiem jest zachować i przestrzegać procedur urzędniczych. O pomysłach i konsultacjach nie należy 

mówić ciągle i publicznie, bo to tylko może pomóc stronie przeciwnej.  

Przedstawiciel Stowarzyszenia – Jerzy Postawka: zdementował podaną przez Burmistrza informację  

o specjalistach – według niego specjaliści zostali zatrudnieni lecz stało się to post fatum, tzn. do dnia 

wydania Decyzji środowiskowej i do dnia uchwalenia uchwały o użytku ekologicznym nie było 

specjalistów. Zostali zatrudnieni po czasie. Poprosił o zdementowanie tych słów, jeżeli okoliczności 

zatrudnienia specjalistów są inne.  

Sołtys sołectwa Jakuszowice – Andrzej Graf: rozpoczęto remont drogi w Jakuszowicach, tzn. około 300 m. 

wysypano kamieniem i prace ustały. Czy i kiedy będzie coś robione w tym temacie? Kolejne pytanie: jak 

wygląda sprawa budowy wodociągu, który ma łączyć Hołdowiec z Jakuszowicami? Kolejna sprawa:  

z upoważnienia Zarządu Wojska Polskiego zapytuje dlaczego na Święto Wojska Polskiego, które odbywa 

się tylko raz w roku nie przychodzi przedstawiciel Gminy, podczas gdy przedstawiciele Związku 

odpowiadają na każde zaproszenie ze strony Gminy. Poprosił o poprawę tej sytuacji.  

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej – Adam Bodzioch: przyznał, ze nieobecność 

przedstawiciela Gminy na Święcie Wojska Polskiego jest nieprzyjemną sytuacją, za której wystąpienie 

przeprosił. Zaznaczył przy tym, że będąc na urlopie, nie zawinił w tej sprawie. Jeśli chodzi o Inwestycje, to 

posesji Rady Miejskiej Wydział udzieli odpowiedzi. 

Członek Stowarzyszenia: nawiązując do wysypiska śmieci przypomniał o ciągłych informacjach 

dotyczących pożarów wysypisk śmieci. Organizatorzy tych wysypisk znikają a utylizacja śmieci dokonuje 

się wówczas na koszt urzędów. Nazwał to skandalem.  

Radny Marcin Michalec: w związku z otwarciem przetargu na budowę drogi wojewódzkie na odcinku 

Kazimierza Wielka – Koszyce, w miejscowości Wojciechów przypomniał, ze tak znajduje się kawałek drogi 

gminnej, która jest równoległa do tej wojewódzkiej i tam brakuje około 300 m. nakładki asfaltowej, 
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poprosił aby – jeżeli będzie taka możliwość w najbliższym czasie – aby tą nakładkę położyć, ponieważ ta 

droga mogłaby być alternatywą na czas remontu.  

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej: przyznał, ze to bardzo słuszny wniosek lecz zaproponował, 

by o nim pamiętać podczas pracy nad nowym budżetem.  W tym roku jest to niemożliwe. Przy tej okazji 

przypomniał, ze na drogach wojewódzkich i obwodnicach nie można montować progów zwalniających.  

Radny Janusz Wątek: zwracając się do Przewodniczącej posiedzenia poprosił, by udzielając głosu nie 

komentowała wypowiedzi z tej racji, ze głos zabierają mieszkańcy, wyborcy i mają prawo wypowiedzieć 

się tak, jak chcą. Radny poinformował, że prosi o to z pozycji byłego Przewodniczącego Rady. 

Pozostawiając Przewodniczącej dowolność wyboru poprosił, by jednak komentarzy do wypowiedzi unikać. 

Przewodnicząca posiedzenia: stwierdziła, ze nie lubi konfliktów i krzyków i obrady powinny się odbywać 

elegancko i kulturalnie.  

Przedstawiciel Stowarzyszenia Na Rzecz Ochrony Środowiska Gminy Kazimierza Wielka – Krzysztof 

Kwiecień: poinformował, ze wpłynął wniosek o powstanie w budynkach po Ceramice w Odonowie 

sortowni odpadów. W tej perspektywie sprawa wysypiska śmieci w gliniaku w Łyczakowie okazuje się dla 

inwestora niezbędna. Będzie to miejsce utylizacji śmieci. Konieczna jest walka o to, by nie dopuścić do 

powstania wysypiska śmieci w gliniaku. Zarzucił burmistrzowi, że pozwala na liczne przedsięwzięcia typu 

burzenie chodników i budowania na ich miejsce nowych. Nawiązał także do sprawy składowania beczek 

ze szkodliwą substancją w Odonowie.  

Burmistrz Miasta i Gminy: trudno odpowiadać na dużą część nieprawdy: nie wydawałem zgody na 

przywóz beczek – to zjawisko odbyło się na posesji prywatnej, a Gmina zapłaciła za ich wywóz chociaż 

właściciel terenu jest znany, to ówczesna prokuratura nie była w stanie od właściciela wygzekwować 

kosztów. Jeśli chodzi o przygotowanie terenów pod Inwestycje, to te procedury trwają. Nie o każdym 

etapie przygotowań można mówić. Inwestor może sobie tego nie życzyć. Generalnie finał tych 

przedsięwzięć może być widoczny za dwa lata. Przygotowanie projektu pod budowę obiektu (nie ma 

wiedzy o szczegółach), trwa dwa lata. Nie zechciał polemizować z nieprawdami, ze się burzy drogi. Uznał, 

ze krzywdzące jest oskarżanie o niesłuszne wyburzanie dróg (poprosił o podanie przykładu). Jest to jednak 

bardzo krzywdzące dla służb pracujących nad inwestycjami. Zaapelował, by nie mówić nieprawdy  

o sprawach inwestycyjnych i nie psuć klimatu dla inwestora. 
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Przedstawiciel Stowarzyszenia Na Rzecz Ochrony Środowiska Gminy Kazimierza Wielka – Krzysztof 

Kwiecień: chodnik w Odonowie przy Ceramice był w dobrym stanie. Został rozebrany. Nazwał to 

marnotrawstwem i wydawaniem pieniędzy z podatków na marne. Dodał także, ze chodnik nie został 

właściwie wykonany. Zarzucił, że radni nie są informowani o wielu sprawach. Dodał, że cały czas posługuje 

się prawdziwymi informacjami i nie mówi nieprawdy.  

Burmistrz Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej: przy likwidacji Ceramiki było wiele apeli, by w murach 

likwidowanego zakładu mogły jeszcze powstać miejsca pracy. Teraz przyszedł inwestor, który ma pomysł, 

przed którym się administracyjnie bronimy. Jeśli chodzi o nieinformowanie radnych: w gminie dzieje się 

wiele spraw i trudno o wszystkim informować. Co do chodnika w Odonowie: projektant tak zaprojektował 

chodnik, by spełniał oczekiwane normy, i aby zadanie otrzymało dofinansowanie. Taki był wymóg. 

Zapewnił, ze kostka została zagospodarowana, nie została wyrzucona lecz przekazana do świetlic.  

Mieszkaniec Odonowa: nawiązując do Decyzji środowiskowe z przed dwóch lat zapytał, czy ta odmowa 

odmowy faktycznie oznacza pozwolenie, czy Burmistrz wydając tą Decyzję zatrzymał przedsięwzięcie, czy 

je umożliwił. Poprosił o wyjaśnienie.  

Burmistrz Miasta i Gminy: ostateczną Decyzję będzie wydawał Urząd Marszałkowski a do tego jeszcze 

długa droga. Na tym etapie nie sposób odpowiedzieć, czy ta Decyzja zablokuje przedsięwzięcie. Jeśli 

chodzi o intencje, to Burmistrz zapewnił, że jego intencje są takie same jak intencje mieszkańców 

Odonowa.  Wydana przez niego Decyzja nie była wydana w ciemno lecz po wielu pracach i konsultacjach  

z prawnikami. Stwierdził, że protesty z jednej strony pomagają Decyzji  ale z drugiej strony szkodzą, np.  

w ostatnim przetargu ludzie wycofali się z zakupu działki w Odonowie, to oznacz, ze umniejszane są 

dochody Gminy.  

Mieszkaniec Odonowa: czy ta Decyzja pierwotna oznacza zielone światło dla realizacji przedsięwzięcia  

w Odonowie? 

Burmistrz Miasta i Gminy: według mojej wiedzy Decyzja o odmowie wydania decyzji, to informacja: „nie 

zgadzam się”. Podzielił się osobistą refleksją: w tym temacie jest szkalowana rodzina Burmistrza i dlatego 

współpracą ze Stowarzyszeniem zajmować się będzie Zastępca Burmistrza. 

Radny Stanisław Nowak: nikt nie jest zadowolony z planów inwestora odnośnie Odonowa. Przypomniał, że 

za wywóz beczek ze szkodliwą substancją Gmina zapłaciła kwotę równą podatkowi rolnemu z 42 wiosek.  
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17. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca posiedzenia stwierdziwszy, ze porządek obrad został zrealizowany, zakończyła obrady VII 

sesji Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej (godz. 10.13).  
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